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WIJKBERICHT	NAJAAR	2021	
	

Thema-editie	over	de	energietransitie	
Beste	medebewoners	van	de	wijk,	

Het	comité,	een	aantal	wijkbewoners	dat	de	ontwikkelingen	in	en	om	de	wijk	
met	belangstelling	volgt	en	daarop	inspreekt	bij	overheden,	heeft	zich	via	de	
werkgroep	energie	de	laatste	tijd	beziggehouden	met	zaken	die	gaan	over	de	

toekomstige	energievoorzieningen.		
	

Twee	initiatieven	brengen	we	via	dit	bericht	onder	uw	aandacht:	

1. 	ZONNEPANELEN		
Informatiebijeenkomst	op		3	november	a.s.	om	19.30	

uur	in	de	aula	van	het	Twickelcollege.(*)	
	

Dit	is	een	privé	initiatief	van	twee	enthousiaste	wijkbewoners,	nl.	Rinne	
Oost	en	Dave	Poort.	Zie	hun	uitnodigingsbrief	op	pagina	2	-	3	van	dit	
bericht.	Beide	heren	maken	ook	deel	uit	van	de	werkgroep	energie.	

	

2. 	WARMTENET	EN	WINDMOLENS	
Zie	de	reactie	van	Siny	Boer	namens	de	werkgroep	energie	op	pagina	4	–	6		

op	de	plannen	van	de	gemeenten	Borne	en	Hengelo.	

	

Zie	pagina	6	-	7	voor	overige	informatie.	
	
	

*)	Met	inachtneming	van	de	RIVM	voorschriften.	



	

2	

	

	

	
 
 

Beste	wijkbewoner,	
	
In	2019	zijn	een	aantal	wijkbewoners,	in	samenwerking		
met	Buurkracht,	een	verduurzamingsinitiatief	gestart	met	als	inzet	
zonnepanelen	voor	onze	wijk	Wensink-Zuid.	Tijdens	de	info	avond	in	
het	Twickel	College	hebben	wij	u	allen	uitgebreid	geïnformeerd	en	dit	
alles	heeft	er	toe	geleid	dat	65	huishoudens	enthousiast	hebben	
deelgenomen	aan	dit	mooie	collectief.		
	
Mede	doordat	het	zo’n	doorslaggevend	succes	is	gebleken	en	wij	
werden	benaderd	door	een	inwoonster	van	de	wijk	Bornsche	Maten,	
zijn	Rinne	Oost	en	Dave	Poort	ook	in	die	wijk	een	collectief	gestart.	Dit	
vond	plaats	in	2020.	
	
Nu	in	2021	gaan	we	nog	een	stap	verder.	Wij	gaan	alle	inwoners	van	
Borne,	Hertme	en	Zenderen	benaderen	om	deel	te	nemen	aan	een	
collectief	dat	Borne	breed	gaat.	Borne	Breed	Zonnecollectief.	
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Wellicht	dat	u	in	2019	nog	twijfelde	om	deel	te	nemen,	misschien	dat	
wij	u	mogelijk	nu	alsnog	kunnen	enthousiasmeren	om	deel	te	nemen.	
Wij	zullen	wederom	een	info	avond	voor	u	organiseren	in	het	Twickel	
College	op	3	november	2021.	Wij	heten	u	van	harte	welkom	om	
aanwezig	te	zijn,	onder	het	genot	van	een	kop	koffie	of	thee.	
	
Op	deze	avond	zal	Rinne	Oost,	die	zijn	passie	voor	de	sport	
(Paralympisch	medaille	winnaar	London	2012)	heeft	omgezet	in	een	
passie	om	te	verduurzamen	en	tegenwoordig	als	wooncoach	acteert,	
een	presentatie	geven	om	u	te	informeren	over	de	voordelen	van	
zonnepanelen.	Mocht	u	onverhoopt	op	deze	avond	verhinderd	zijn	dan	
is	er	geen	man	overboord	daar	we	op	diverse	locaties	elders	in	Borne	
ook	info	avonden	organiseren.		
De	avonden	waarop	wij	een	informatie	avond	organiseren	zijn;	
- Basisschool	De	Flora	 	 2	november	19.30	uur	
- Twickel	college	 	 	 3	november	19.30	uur	
- Restaurant	Smikkel,	Zenderen	 5	november	19.30	uur	
- Sporthal	’t	Woolderik	 	 9	november	20.30	uur	
- Basisschool	Prisma	
- ’t	Spookhuis,	Hertme	
- De	Veste	
- Kulturhus	Borne	 	 	 16	november	19.30	uur	

Voor	verdere	informatie	houdt	a.u.b.	de	lokale	media	in	de	gaten	
(Borne	Boeit,	Week	van	Borne,	Energie	van	Borne)	Tevens	kunt	u	op	
website	www.bornebreedzonnecollectief.nl	
bezoeken	alwaar	alle	informatie	betreft	het	collectief	te	vinden	is.		
	
Wij	verwelkomen	u	graag,	
	
Borne	Breed	Zonnecollectief	
Rinne	Oost,	Dave	Poort	
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Bijdrage	van	Siny	Boer	namens	de	werkgroep	energie	over	de		
energietransitie:	
	
A.	De	mogelijkheid	van	een	warmtenet	
In	november	2020	heeft	de	gemeente	Borne	de	Energievisie	van	Borne	
gepubliceerd.	Daarin	is	te	lezen	dat	Wensink-Zuid	als	eerste	wijk	van	
Borne	van	het	aardgas	af	zou	kunnen	en	aangesloten	zou	kunnen	
worden	op	een	warmwaternet.	De	warmte	hiervoor	zou	geleverd	
kunnen	worden	door	vooral	Twence	(en	eventueel	andere	bedrijven).	
Twence	produceert	warmte	door	het	verbranden	van	biomassa	(=hout)		
(72	%),		restafval	(24	%)		en	biogas	(4%).		
	
Het	wijkcomité		heeft	gereageerd	door	het	indienen	van	een	zienswijze	
(januari	2021)		en	door	gebruik	te	maken	van	de	mogelijkheid	om	in	te	
spreken	tijdens	het	politiek	beraad		van	18	mei	2021.	Het	comité	maakt	
zich	zorgen	over	de	duurzaamheid	van	deze	vorm	van	transitie.	
Verbranding	van	hout	veroorzaakt	immers	veel	CO2	uitstoot.	Twence	
hoeft	deze	CO2	uitstoot	officieel	niet	mee	te	tellen,	omdat	het	
hernieuwbare	energie	betreft.		Ook	restafval	bevat	veel	CO2	en	andere	
schadelijke	stoffen.	
		

Naast	zorgen	over	de	duurzaamheid	zijn	er	ook	zorgen	over	de	
betrouwbaarheid	van	de	levering	van	deze	warmte	op	de	langere	
termijn.	Hout	wordt	schaars	en	dus	duur		en	restafval	wordt	in	
toenemende	mate	gerecycled.	Nu	al	komt	1/3	van	het	restafval	van	
Twence	uit	Groot	Brittannië.	Wat	gebeurt	er	als	Twence	geen	of	te	
weinig	warmte	kan	leveren.	Wat	gebeurt	er	met	de	prijs	van	deze	
warmte?		
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De	Energievisie	van	Borne	is	inmiddels	aangenomen	door	de	
gemeenteraad	op	26	mei	2021.		Wel	is	er	bepaald	dat		een	technisch	
adviesbureau	eerst	gaat	onderzoeken	of	deze	vorm	van	
warmtevoorziening	voldoet	aan	de	criteria	duurzaamheid,	
betaalbaarheid	en	betrouwbaarheid	van	levering.		Dit	onderzoek	vindt	
plaats	in	het	najaar	van	2021.	Als	het		warmtenet	voldoet	aan	de	
gestelde	criteria	kan	er	gestart	worden	met	een	Wijkuitvoeringsplan	
(WUP).	Dit	plan	moet	eerst	voorgelegd	worden	aan	de	gemeenteraad	
(in	de	loop	van	2022)	Als	het	plan	goedgekeurd	wordt	kan	daarna	
begonnen	worden	met	de	aanleg	van	het	warmtenet.	

Het	wijkcomité	en	met	name	onze	werkgroep	energietransitie	blijft	de	
ontwikkelingen	kritisch	volgen	en	heeft	regelmatig	contact	met	de	
gemeente	hierover.	Op	11	november	a.s.	is	er	een	belangrijke	
vergadering	met	de	gemeenteraad	over	het	te	volgen	traject.	Marcel	
Wielinga	is	de	ambtenaar	die	met	dit	project	belast	is.	

Wilt	u	meer	weten	over	dit	onderwerp,	stuur	dan	een	mailtje	naar	
wensink-zuid@gmail.com	of	bel	ons.	Wij	sturen	u	dan	onze	zienswijze	
en	onze	inspraaknotitie.	De	Energievisie	van	Borne	is	te	vinden	op		
https://www.energievanborne.nl/nieuws/	.	

	

B.	Geplande	windmolens	en	zonneparken		aan	de	rand	van	onze	
wijk.	

Inmiddels	heeft	de	gemeente	Hengelo	twee	rapporten	gepubliceerd	
over	de	energietransitie:			

1. “Nieuwe	Energie,	hoofdlijnen”	
2. “Rapport	Zon-	en	Windenergie”	,				
	
Beide	rapporten	zijn	te	vinden	op	de	website	van	de	gemeente:	
https://www.hengelo.nl/nieuwe-energie	
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In	het	tweede	rapport	wordt	onderzocht	welke		locaties	het	meest	
geschikt	zijn	voor	het	realiseren	van	windmolens	en	zonneparken.	
Nabij	onze	wijk	werden	twee	locaties	genoemd	die	in	aanmerking	
komen.	In	Woolde	zouden	twee	windmolens	gebouwd	kunnen	
worden,	op	Westermaat	zijn	twee	plekken	beschikbaar	voor	maximaal	
één	windmolen.	De	laatste	locatie	is	inmiddels	vervallen	vanwege	de	
nabijheid	van	de	wijk	Bornsche	Maten.		

Wel	is	er	in	beide	gebieden		ook	ruimte	om	op	de	grond	zonneparken	
te	realiseren.	B	en	W	hebben	nog	geen	besluit	genomen.	Dit	zal	
vermoedelijk	in	het	najaar	gebeuren	(oktober).	Daarna	kunnen	er	
zienswijzen	ingediend	worden.	Vervolgens	wordt	het	besluit	ter	
goedkeuring	voorgelegd	aan	de	gemeenteraad.(november/december)	

	

Er	zijn	twee	digitale	informatieavonden	geweest.	De	eerste	over	
zonnepanelen,	de	tweede	over	windmolens.	Als	u	ze	gemist	hebt	kunt	
u	ze	terugkijken	op	de	website	van	de	gemeente	Hengelo:	
https://www.hengelo.nl/nieuwe-energie	.	Op	25	juni	stond	de	
energiekaravaan	van	de	gemeente	Hengelo	op	de	parkeerplaats	bij	de	
Wensinkhof.	U	kon	daar	persoonlijk	geïnformeerd	worden	over	de	
plannen,	uw	mening	geven	en	vragen	stellen.	Misschien	heeft	u	daar	
gebruik	van	gemaakt.		

Joris	van	Hoof,	lid	van	ons	wijkcomité	is	met	de	werkgroep	
windmolens/zonnevelden	gestart	die	zich	verder	gaat	verdiepen	in	
deze	materie.	Wie	geïnteresseerd	is	en	mee	wil	denken	kan	zich	
aansluiten.	Stuur	dan	een	mailtje	naar	wensinkzuid@gmail.com	of	bel	
ons	op.	De	werkgroep	zal	zich	allereerst	bezig	houden	met	de	effecten	
van	de	windmolens.	Er	zijn	zorgen	over	geluidsoverlast,	de	ontsiering	
van	het	landschap	en	mogelijke	slagschaduw.	Daar	staat	tegenover	dat	
het	hier	wel	gaat	om	schone	energie.	Windmolens	produceren	geen	
CO2.	Joris	is	ook	lid	van	de	actiegroep	windmolens,	die	samen	met	
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mensen	uit	Letterveld	en	Woolde	een	petitie	heeft	opgesteld,	die	u	
bereikt	heeft	via	de	mail	en/of	misschien	uw	postbus.	

	

Overige	zaken	

Een	aantal	medebewoners	volgt	via	een	klankbordgroep	de	
vorderingen	van	het	project	waterbeheer.	De	Piet	Heinstraat,	de	
Evertzenstraat,	de	Dorus	Rijkersstraat,	de	‘groene	long’	en	de	
voormalige	mavolocatie	worden	de	komende	tijd	opnieuw	ingericht.	
De	werkzaamheden	worden	uitgevoerd	door	NTP.	Voor	vragen	en	
klachten	kunt	u	contact	opnemen	met		p.mulder@ntp.nl.	Op	die	
laatste	locatie	wordt	het	retentiegebied	verder	uitgebreid	en	komt	er	
ruimte	voor	een	‘avonturenpark’	voor	de	jeugd.	Belangstellenden	
kunnen	meedenken	en	meehelpen	bij	de	inrichting	van	dit	park.	

Ook	de	herinrichting	van	de	Europastraat	volgen	we	met	
belangstelling.	De	straat	wordt	ingericht	als	30	km	weg	en	
klimaatbestendig	gemaakt.	De	werkzaamheden	zijn	inmiddels	gestart	
en	worden	uitgevoerd	tot	het	voorjaar	van	2022.	Vragen	over	de	
werkzaamheden	kunnen	worden	gesteld	via	europastraat@ntp.nl.	

De	werkgroep	sociaal	organiseert	koffieochtenden	op	de	tweede	
donderdag	van	de	maand	van	10.00	–	11.30	uur	in	de	spiegelzaal	van	
het	Sportcentrum	Wensinkhof	aan	de	Welemanstraat.	Op	elke	
bijeenkomst	stellen	we	kort	een	onderwerp	aan	de	orde	en	creëren	we	
ruimte	voor	onderling	contact.	
Vanwege	corona	hebben	die	bijeenkomsten	geruime	tijd	niet	
plaatsgevonden,	maar	inmiddels	zijn	we	weer	gestart.	
Via	een	mailbericht		ontvangt	u	maandelijks	een	uitnodiging	met	het	
programma	van	die	ochtend.	Wie	geen	mail	gebruikt	kan	desgewenst	
een	bericht	op	papier	ontvangen.	Onze	contactadressen	vindt	u	op	de	
volgende	pagina.	
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Over	het	wijkcomité	
	

Communicatie	en	Informatie:	
Het	comité	brengt	zo	mogelijk	tweemaal	per	jaar	een	wijkbericht	op	papier	uit	dat	in	de	
hele	wijk	wordt	bezorgd	(een	kleine	1000	adressen).	Tussendoor	versturen	we	
	e-mailberichten	naar	ruim	200	adressen	in	de	wijk.	We	berichten	daarin	over	lopende	
zaken	en	over	de	data	en	onderwerpen	van	de	koffieochtenden.	Wie	geen	mailadres	heeft	
kan	naar	wens	worden	geïnformeerd	via	een	bericht	op	papier.		
Op	www.borneboeit.nl	is	voor	de	wijk	een	speciale	pagina	ingericht;	ook	het	wijkcomité	
plaatst	hier	berichten.	
	
Financiering:	
Het	koffieochtendproject	(huur,	sprekers)	wordt	gefinancierd	via	royale	bijdragen	van	
Plusmarkt	Huls	van	de	Nieuwboer	en	de	Rabobank	Centraal	Twente	(via	de	campagne	
Rabo	ClubSupport	voor	leden	van	de	Rabobank).	
Het	wijkbericht	wordt	gratis	voor	ons	geprint	door	het	Twickel	College	Borne.(*)	
De	overige	kosten	worden	bestreden	via	uw	donaties.	Veel	dank	aan	allen	die	gedoneerd	
hebben!	Uw	donaties	blijven	welkom!	Ter	bestrijding	van	de	kosten	maar	ook	als	blijk	van	
steun	voor	het	wijkcomité!	

Samenstelling:		
Marianne	van	der	Berg,	Siny	Boer	(voorzitter,	plaatsvervangend	lid	projectgroep	
waterbeheer,	coördinator	koffieochtend	en	zwerfafval),	Tine	van	Dam,	Arie	de	Graaf	
(secretaris,	penningmeester),	Jan	Groenhuijzen,	Dick	Hanekamp,	Alberta	Helming,	Joris	van	
Hoof	(werkgroep	windmolens/zonneparken),	Jaap	Kollen,	Jan	Kosterink,	Jan	Morsink	
(contactpersoon	AED,	lid	projectgroep	waterbeheer),	Frans	Spekschate	(contactpersoon	
werkgroep	energie),	Hetty	Visser,	Gerda	Wolters	(redacteur	comitépagina	Borne	Boeit).	
	
Gegevens:	
Postadres:	Oude	Hengeloseweg	114,	7622	HZ		Borne	
Mailadres:	wensinkzuid@gmail.com	
Telefoon:	2666841	(Siny	Boer);	2662702	(Arie	de	Graaf)	
Facebook:	StichtingWijkcomiteWensinkZuid	
Bank:	NL36	RABO	0310	7211	56	t.n.v.	Stichting	Comité	Wensink-Zuid	Borne	
	
*)Deze	publicatie	wordt	gesponsord	door	Borne	Breed	Zonnecollectief	

	

	

	


